
P R O T O K Ó Ł   NR 1/2018 

z obrad XXVII sesji  VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko  

odbytej w dniu 22 lutego 2018 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy w Kluczewsku  

 

 

            Obrady XXVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o 

godzinie 8
00 

w sali nr 21 Urzędu Gminy. Na sesji obecni radni wg. listy obecności stanowiącej 

załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, Wójt Gminy – Rafał Pałka, Sekretarz Gminy – 

Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy – Aleksandra Kuzdak, Dyrektor KUZG - Krzysztof 

Ławiński. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Mateusz Strychalski, który  po 

powitaniu zebranych  zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2018 rok,  

b) zmian w WPF Gminy Kluczewsko na lata 2018-2025. 

6. Dyskusja 

7. Podjęcie uchwał wymienionych w pkt 5 porządku obrad. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady  Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący Rady stwierdził quorum obrad XXVII sesji – obecnych 15 radnych.  

Ad. 3. Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie. 

Ad. 4. Protokół z poprzedniej XXVI sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez 

odczytywania. 

Ad. 5.Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik – Aleksandrze Kuzdak, która 

poinformowała, że dzisiejsza sesja została zwołana celem dokonania zmian w budżecie gminy 

na 2018 rok. Proponuje się zwiększyć dochody budżetowe i wydatki o kwotę 24.747,71 zł, 

oraz zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy na lata 2018-2025. Powodem 

wprowadzenia tych istotnych zmian jest rozstrzygnięcie przetargu na modernizację 

oczyszczalni ścieków w Kluczewsku za kwotę 3.949.000 zł. Aby móc zrealizować inwestycję  

należy dokonać zwiększenia łącznych nakładów finansowych przedsięwzięcia z kwoty 

2.502.300 zł na kwotę 4.130.300 zł. Przy czym pierwsze finansowanie  zaplanowano w roku 

2018 w wysokości 2.430.00 zł, natomiast końcowe rozliczenie  w roku 2019 w kwocie 

1.628.00 zł. W roku 2018 Gmina planuje realizację zadania ze środków własnych oraz z 

zaciągniętego kredytu. Natomiast w roku 2019 kwotę 1.628.000 zł Gmina planuje zapłacić z 

własnych środków. Inwestycja będzie realizowana przy dofinansowaniu z Unii Europejskiej 

w kwocie 1.238.936 zł. 

Wójt Gminy dodał, że na modernizację oczyszczalni ścieków w Kluczewsku odbyło się 5 

przetargów, przy czym dopiero 5 został rozstrzygnięty. Niestety najtańsza cena 

zaproponowana w przetargu jest dużo wyższa niż zakładał kosztorys inwestorski.  

Dlatego Wójt zwraca się do radnych z zapytaniem czy zwiększamy środki i wykonujemy 

pilną i zarazem potrzebną modernizację oczyszczalni ścieków.  

Ad. 6. W dyskusji nad przedstawionym materiałem głos  zabrali.  



Radny Lipiński zapytał, czy firma która wygrała przetarg na modernizację oczyszczalni da 

radę sama ją zrealizować, czy ma doświadczenie w wykonywaniu takich inwestycji. 

Wójt wyjaśnił, że na terenie województwa świętokrzyskiego firma METABEX 

modernizowała oczyszczalnię ścieków podobną do naszej i wykonała prace szybko  i bez 

żadnych problemów. 

Dyrektor KUZG dodał, że firma Metabex będzie wykonywała prace budowlane, natomiast 

technologia będzie wykonana przez firmę BIOTECH.  

Radny Pawlik zwrócił się z zapytaniem na czym będzie polegała modernizacja oczyszczalni 

ścieków i czy będzie wyłączona na czas przebudowy oraz czy płatności będą etapami. Radny 

zapytał również, czy w wyniku modernizacji zwiększy się jej przepustowość.  

Wójt wyjaśnił, że płatności będą częściowe, natomiast o szczegółach technicznych 

przebudowy poinformuje Dyrektor. 

Dyrektor KUZG Krzysztof  Ławiński poinformował zebranych że modernizacja oczyszczalni 

ścieków zostanie wykonana na wzór oczyszczalni w Dobromierzu. Prace będą polegać na: 

modernizacji reaktora głównego oczyszczalni ścieków poprzez wymianę aeratorów 

napowietrzających ścieki, wymianę zbiorników osadu czynnego, oraz wykonanie zadaszenia. 

Zostanie  wybudowany budynek wapnowania i prasowania osadów oraz nasyp wraz z 

miejscem parkingowym. W trakcie modernizacji oczyszczalni będą pracować zastępcze 

urządzenia mobilne. Po zakończonej modernizacji przepustowość będzie zwiększona o 30 %.  

Radny Miszczak stwierdził, że po wysłuchaniu wyjaśnień Wójta, Skarbnika oraz Dyrektora 

KUZG  nie podlega dyskusji, że należy wykonać modernizację oczyszczalni ścieków, 

ponieważ obsługuje ona połowę gminy i jeszcze będzie dołączone Brzeście. Należy więc 

dokonać modernizacji obiektu, który oczyszcza ścieki już 20 lat i dostosować go do 

obowiązujących wymogów. 

Ad. 7. Rada przystąpiła do głosowania:  

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok -  udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XXVII/1/2018 i stanowi załącznik nr 2. 

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w WPF Gminy Kluczewsko na lata 

2018-2025 -  udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XXVII/2/2018 i stanowi 

załącznik nr 3. 

Ad. 8. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 

- Radny Miszczak zapytał, czy są szanse mając na uwadze ogrom inwestycji w bieżącym 

roku, na dokończenie budowy drogi tłuczniowej w Januszewicach za Panem Zającem 

przebudowy drogi Stanowiska-Januszewice. 

- Wójt uważa, że tłuczeń będzie dowożony na drogi i powinniśmy dokończyć tą drogę.   

- Radny Michałek zwrócił się z zapytaniem czy zakup koparki dla KUZG jest realny. 

- Dyrektor wyjaśnił, że dokonał rozeznania rynku i obecnie będzie ogłoszony przetarg na 

zakup koparki. 

- Radny Pawlik zapytał na jakim etapie znajduje się przygotowanie do uruchomienia 

wybudowanego oświetlenia ulicznego na terenie gminy oraz czy będzie zaplanowana 

termomodernizacja szkół. 

Wójt wyjaśnił, że w sprawie oświetlenia ulicznego trwa spór PGE z Gminami, ponieważ 

żądają od gmin zapłaty za dzierżawę słupów. Jest stanowisko PGE, że dopóki gminy nie 

podpiszą ugody na zapłatę dzierżawy, oni nie wyrażą zgody na podłączenie żadnych nowych 

inwestycji. Nasza Gmina podobnie jak inne gminy z całego województwa czeka na 

wypracowanie wspólnego stanowiska z PGE. Co do termomodernizacji to obecnie 

zaplanowany jest przetarg w tej sprawie.   



- Radny Łączek zwrócił się do Wójta w sprawie niebezpiecznego przejścia dla pieszych przy 

szkole w Kluczewsku. Wydarzyły się w niedługim czasie dwa wypadki z udziałem dzieci i 

czy w związku z tym są poczynione jakieś kroki. Radny poruszył temat wadliwego dachu na 

hali sportowej w Kluczewsku, gdzie cały czas począwszy już od odbioru inwestycji przecieka 

dach.  

- Wójt wyjaśnił, że w sprawie przejścia dla pieszych przy szkole w Kluczewsku był na 

spotkaniu u Dyrektora Świętokrzyskiego Zarządu Dróg, gdzie  Dyrektor obiecał dokonać 

przebudowy tego przejścia, natomiast Wójt planuje zatrudnić pracownika w ramach robót 

publicznych do przeprowadzania uczniów przez pasy. 

Co do hali sportowej to od samego początku jest problem.  Były składane reklamacje do 

wykonawcy, niestety nie można zdiagnozować dlaczego ten dach przecieka.  

Radny Barański uważa, że należy wykonać ekspertyzę fachową i wtedy będzie można 

stwierdzić jak usunąć awarię.  

Dyrektor KUZG wyjaśnił, że wcześniej pracował w hali sportowej w Kluczewsku i wie , że 

były zgłaszane reklamacje do wykonawcy, niestety problem nie został usunięty. Według 

Dyrektora jest problem z wentylacją, i przy różnicach temperatur skrapla się woda.  

Radna Ławińska stwierdziła, że tej hali potrzebny jest remont, ale obecnie jest tyle 

zaplanowanych kosztownych inwestycji, że  hala musi zaczekać.  

 - Radny Łoszek zapytał Wójta na jakim etapie znajduje się projekt chodnika przy drodze 

wojewódzkiej, czy Gmina zapłaciła właścicielowi za działkę przy szkole w Kluczewsku oraz 

czy będą wstawione oznaczenia niebezpiecznego zakrętu w Brześciu. Radny zwrócił się 

również do Dyrektora KUZG, dlaczego w trakcie awarii wodociągu w Kluczewsku połowa 

gminy nie miała wody. Radny podzielił się taką refleksją, że odkąd został ustalony ryczałt dla 

sołtysów coraz mniej przychodzi ich na sesje Rady Gminy.  

Wójt wyjaśnił, że projekt budowy chodnika znajduje się w trakcie uzgodnień, niestety są z 

tym problemy.  Za działkę przy szkole gmina zapłaciła. Pismo o wstawienie oznakowania 

niebezpiecznego zakrętu w Brześciu zostało przekazane do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg, 

który wyjaśnił, że wiosną odbędzie się komisyjny przegląd dróg, po którym wniosek zostanie 

zrealizowany. 

Dyrektor KUZG wyjaśnił, że w czasie awarii wodociągu w Kluczewsku pękła rura o średnicy 

20 cm, jest to wodociąg już 20 letni i przy próbach zasuwania poszczególnych odcinków 

woda cały czas się lała co utrudniało usunięcie awarii. Dlatego została podjęta decyzja o 

wyłączeniu całego odcinka.  

- Radna Bańcer wyraziła niezadowolenie o sposobie poinformowania mieszkańców o 

organizowanym spotkaniu agencji restrukturyzacji i modernizacji rolnictwa z rolnikami na 

temat wypełniania wniosków o płatności.   

 

Ad. 7. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie 

nadzwyczajnej sesji w dniu 22 lutego 2018  roku. Zakończenie sesji nastąpiło o godzinie 10
00

.  

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKOLANT:       PRZEWODNICZĄCY RADY: 
 

 

 

 

 


